
Zápis ze zasedání AS PřF UJEP

konaného dne 19. 6. 2024

Přítomní: Mgr. Jiří Fišer, Ph.D.

Ing. Markéta Gloneková Ph.D.

Ing. Viktor Greguš

PhDr. Jiří Přibyl, Ph.D. (předseda AS PřF UJEP)

Dita Richterová

Mgr. Kristýna Rybová, Ph.D.

RNDr. Petr Ryšánek, Ph.D.

Ing. Magda Škvorová, Ph.D.

Alex Schönfelder

Mgr. Květuše Sýkorová

Adéla Uxová (místopředsedkyně AS PřF UJEP)

Lukáš Wilda

Omluveni: Bc. Alice Charvátová

Mgr. Stanislav Pařez, Ph.D.

Mgr. Marcel Štofik, Ph.D.

Tajemník: Jakub Verner

Hosté: RNDr. Regina Herma, Ph.D. (proděkanka pro vnější a zahraniční vztahy PřF UJEP)

(připojena on-line)

Ing. Petr Lauterbach (tajemník PřF UJEP)

PhDr. Jaroslav Zukerstein, Ph.D (proděkan pro vědu a výzkum PřF UJEP)

Návrh programu zasedání:

1. Schválení programu zasedání.

2. Schválení zápisu z mimořádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 22. 5. 2024.

3. Stanovení termínů řádných zasedání v 2. pololetí 2024 a informace vedení fakulty o plánu
práce v 2. pololetí 2024.

4. Schválení Výroční zprávy o činnosti za rok 2023.

5. Schválení Výroční zprávy o hospodaření za rok 2023.

6. Schválení rozpočtové změny – týkající se vyrovnání za vzájemné zajištění výuky AJ.

7. Projednání sídla spolku Asociace didaktiků a učitelů biologie, z.s.

8. Různé.



Zahájení: 13.00

Jednání: AS PřF UJEP je schopen usnášení – přítomno je 12 z 15 členů.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl zahájil zasedání přivítáním senátorů AS PřF UJEP, členů vedení PřF

UJEP a hostů.

1. Schválení programu zasedání.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval senátory k připomínkování navrženého programu zasedání

a k případnému doplnění bodů. Přítomní senátoři neměli k předloženému bodu žádné připomínky.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval přítomné senátory k hlasování o usnesení.

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje program řádného zasedání.

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

2. Schválení zápisu z mimořádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 22. 5. 2024.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vybídl senátory k připomínkování předloženého zápisu. Žádný ze

senátorů zápis nepřipomínkoval. Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval přítomné senátory

k hlasování o usnesení.

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje zápis z mimořádného zasedání AS PřF UJEP konaného

dne 22. 5. 2024.

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

3. Stanovení termínů řádných zasedání ve 2. pololetí 2024 a informace vedení fakulty o plánu
práce v 2. pololetí 2024.
Předseda AS PřF UJEP se zeptal proděkana Zukersteina na to, zda vedení fakulty ví o nějakých

akcích, které je zapotřebí vzít v potaz při stanovování termínů. Po rekapitulaci navrhnul předseda

AS PřF UJEP každou třetí středu v měsíci od 13:00, jak tomu bylo doposud. Předběžně byly

stanoveny tyto termíny pro řádná zasedání:

● 18. září (mimořádné zasedání),

● 16. října,

● 20. listopadu,

● 18. prosince

vždy od 13:00. Nikdo z přítomných senátorů navrhované termíny nerozporoval. Zářijové

mimořádné zasedání proběhne s ohledem na aktuální agendu. Místo zasedání bude vždy

uvedeno v pozvánce.

Na 18. prosince je také plánováno shromáždění akademické obce.

Předseda AS PřF UJEP vyzval senátory k hlasování.

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje harmonogram zasedání v 2. pololetí 2024 a to v termínech

18. 9. 2024 (mimořádný), 16. 10. 2024, 20. 11. 2024, 18. 12. 2024 (v tento termín proběhne

i zasedání akademické obce) vždy od 13.00. Místnost bude vždy uvedena v pozvánce.

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo



(schváleno)

4. Schválení Výroční zprávy o činnosti za rok 2023.
Předseda AS PřF UJEP předal slovo proděkanu Zukersteinovi. Ten přítomným senátorům popsal,

že výroční zpráva je po formální stránce odlišná od těch minulých a je vytvořena  tak, aby se dala

použít i pro účely PR. Dále poděkoval proděkance Hermě (připojena on-line), která zprávu měla na

starost. Proděkan Zukerstein deklaroval, že zpráva skutečně odráží to, co se na PřF UJEP v roce

2023 stalo. Dále vyzval přítomné senátory k dotazům.

Proděkanka Herma doplnila, že se k ní ještě dostávají komentáře popisující stylistické chyby,

překlepy apod. a vyzvala senátory též ke komentování v případě, že si podobných chyb všimli.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl se dotazem ujistil, že se jedná pouze o formální chyby, které

lze v dokumentu opravit i po schválení. Proděkanka Herma dané tvrzení potvrdila a dodala, že

fakticky je vše v pořádku.

Proděkan Zukerstein podotkl, že i přes potřeby formálních úprav lze tuto výroční zprávu

schválit.

Předseda AS PřF UJEP se zeptal na více detailů o tomto dokumentu, jaký je jeho význam

apod. Proděkan Zukerstein odpověděl, že vydávat výroční zprávu je zákonnou povinností fakulty.

Fakulta hospodaří s veřejnými prostředky, má plány realizace strategického záměru a existují další

dokumenty popisující další rozvoj fakulty a je tedy povinností veškeré činnosti veřejně reflektovat.

Zároveň má předložená výroční zpráva přidanou hodnotu v podobě nového designu. Na rozdíl od

celouniverzitní výroční zprávy, nemá ta fakultní pevně danou strukturu danou MŠMT, ale do velké

míry se její obsah od této struktury odvíjí.

Předseda AS PřF UJEP se doptal, jak výroční zprávu využívá rektorát. Proděkan Zukerstein

odpověděl, že fakultní výroční zprávu není třeba nikam zasílat, pouze je povinností ji vyvěsit.

Rektorát si ji může vyžádat, jak na posledním kolegiu rektora učinil. Naopak rektorát UJEP je

povinen výroční zprávu univerzity zaslat datovou schránkou na MŠMT. Fakultní výroční zpráva se

po schválení a opravení formálních chyb vyvěsí na stránkách PřF UJEP – jedná se o veřejný

dokument.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl otevřel veřejnou debatu.

Nikdo ze senátorů další dotaz neměl.

Usnesení: AS PřF UJEP v souladu s § 27, odst. 1, písm. d) zákona o vysokých školách schvaluje

výroční zprávu o činnosti za rok 2023.

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

5. Schválení Výroční zprávy o hospodaření za rok 2023.
Předseda AS PřF UJEP požádal tajemníka fakulty Lauterbacha o pár slov k tomuto bodu. Ten

popsal, že je výroční zpráva zpracována ve standardním režimu a podává ucelený obrázek o

hospodaření fakulty za rok 2023. Poznamenal také, že rok 2023 byl z hlediska hospodaření

atypický, ale z dlouhodobějšího hlediska se nevymykal a stav ke konci roku 2023 nám dává

pozitivní výhled do budoucnosti. Tato zpráva byla projednána s EKAS. Tajemník fakulty

Lauterbach předal slovo předsedkyni EKAS Glonekové.



Ta jménem EKAS doporučila zprávu ke schválení v nezměněné podobě.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl otevřel veřejnou debatu.

Tajemník fakulty Lauterbach doplnil, že je výhodou, že se AS PřF UJEP pravidelně rozpočtem

fakulty zabývá, je zhruba čtvrtletně informován o plnění rozpočtu s komentářem o vývoji finanční

situace. Tudíž je tato výroční zpráva spíše formální rekapitulací.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl se zeptal, jestli se opět jedná o veřejný dokument, který bude

vyvěšen na stránkách fakulty. Tajemník fakulty odpověděl, že ano.

Nikdo ze senátorů další dotaz neměl.

Usnesení: AS PřF UJEP v souladu s § 27, odst. 1, písm. d) zákona o vysokých školách schvaluje

Výroční zprávu o hospodaření PřF UJEP za rok 2023.

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

6. Schválení rozpočtové změny – finanční vyrovnání se s PF za vzájemné zajištění výuky AJ.
Slovo opět dostal tajemník fakulty Lauterbach, který již na květnovém mimořádném zasedání tento

bod avizovala odkázal se na svá slova z květnového mimořádného zasedání – jedná se

o standardní vyrovnání za výuku anglického jazyka PF UJEP. Dodal, že v řešení je další

rozpočtová změna ve prospěch PřF UJEP ze strany FŽP UJEP za vzájemnou výuku ve výši 106

tis. Kč.

Slovo dostala předsedkyně EKAS Gloneková. Opět doporučila rozpočtovou změnu schválit.

Dále zmínila konzultaci s tajemníkem fakulty Lauterbachem na zasedání EKAS ohledně vlastního

lektora anglického jazyka na fakultě a společně došli k tomu, že by placení vlastních lektorů pro

fakultu výhodnější nebylo.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl otevřel veřejnou debatu a zeptal se, jestli PF UJEP garantuje

výuku anglického jazyka i doktorských studií. Tajemník fakulty Lauterbach nejdříve doplnil, že dříve

fakulta vlastního lektora angličtiny měla, ale přínosy nepředčily finanční zátěž. Dnes tuto výuku

zajišťuje Centrum jazykové přípravy. Dále vysvětlil, že pro doktorandy PřF UJEP využívá lektora

z FSE UJEP Mgr. Jaroslava Izavčuka.

Předseda AS PřF UJEP se ujistil, že výuka anglického jazyka pro doktorandy není součástí

smlouvy uzavírané s PF UJEP, která se tím pádem uzavírá na základě potřeby.

Usnesení: AS PřF UJEP v souladu s § 27 odst. 1 písm. c) Zákona o vysokých školách

č. 111/1998 Sb. schvaluje rozpočtovou změnu ve prospěch PF ve výši 200 tis. Kč.

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

7. Projednání sídla spolku Asociace didaktiků a učitelů biologie, z.s.
Předkladatelem tohoto bodu je po domluvě s doc. PhDr. Kateřinou Jančaříkovou, Ph.D. předseda

AS PřF UJEP Přibyl. Ten předeslal, že předložený bod spadá do režimu vzetí na vědomí, nicméně

AS PřF UJEP může mít připomínky a požadovat reakci na ně. Dále předal slovo senátorovi

Wildovi, jakožto studentovi katedry biologie, který byl s danou situací více obeznámen..



Ten popsal, že doposud podobná oborová asociace v ČR neexistuje. Jejím cílem bude

propojení učitelů biologie v rámci ČR nejen mezi sebou, ale také s komunitou didaktiků biologie.

Nezbytným úkonem pro vznik společnosti je stanovení sídla. Dále dodal, že by se mohlo jednat o

příležitost zviditelnění PřF UJEP a vznikla by tak situace výhodná pro obě strany. Fakultě žádné

náklady, a ani další povinnosti spojené se sídlem ADUB, nevzniknou.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl otevřel veřejnou debatu a potvrdil, že dle toho, jak byl

informován, nevzniknou fakultě žádné právní povinnosti a ani finanční náklady. Zdůraznil

příležitost zviditelnění PřF UJEP.

Senátorka Gloneková se zeptala, kdo schvaluje zřízení sídla, když ne AS PřF UJEP.

Proděkan Zukerstein odpověděl, že schvalování bylo předmětem kolegia děkana, které vyslovilo

souhlas.

Předseda AS PřF UJEP popsal, že AS PřF UJEP zde funguje jako kontrolní orgán a kdyby

viděl nějaká rizika, může na ně upozornit. Dále doplnil, že podobná situace je i s pobočným

spolkem Jednoty českých matematiků a fyziků, který již dlouhodobě sídlí na adrese UJEP.

Domnívá se, že by se se sídlem ADUB na adrese univerzity mohla pojit setkání učitelů biologie

apod., což by opět mohlo zlepšit povědomí o univerzitě, které dle jeho názoru stále neodpovídá

poskytované kvalitě.

Senátorka Škvorová se zeptala, jestli je JČMF též celostátním spolkem.

Předseda AS PřF Přibyl vyložil, že JČMF je nejstarším odborným, vědeckým spolkem

působícím v této zemi (vznik je datován do dob Rakouska-Uherska) a popsal jeho vnitřní strukturu.

Uvedl také, že ústecká pobočka JČMF např. pomáhá s podporou matematické olympiády,

organizuje Náboj junior nebo zajišťuje další vzdělávání pedagogických pracovníků. Má tedy velký

dopad na vzdělávání matematiky a fyziky.

Senátorka Škvorová konstatovala, že by takový dopad na vzdělávání v biologii mohlo mít

zřízení ADUBu přímo na půdě univerzity.

Senátorka Sýkorová se zeptala, jestli v čl. 6 Stanov ADUB nemá místo „Revizní komise“ být

„Kontrolní komise“. Předseda AS PřF UJEP odpověděl, že stanovy mohou reflektovat např.

historické hledisko, jako je tomu u JČMF a „Revizní komise“ může být zcela v pořádku.

Senátor Ryšánek vysvětlil, že mohou být obě varianty, záleží pouze, jak si to daný spolek ve

svých stanovách definuje

Akademický senát bere na vědomí informaci o zřízení sídla ADUB.

8. Různé.
Proděkan Zukerstein informoval, že v datech 18. a 19. června probíhalo na PřF UJEP jednání

asociace děkanů přírodovědných fakult, jejíž členové jsou děkani přímo přírodovědných fakult

nebo fakult přidružených, jejichž obory s přírodovědným vzděláním souvisí (např. MFF UK).

V rámci tohoto setkání měla fakulta příležitost hostit pana ministra školství, mládeže a tělovýchovy

Mikuláše Beka, který podal informace o připravované novele zákona o vysokých školách.

Další body do sekce Různé předloženy nebyly.



Předseda AS PřF UJEP Přibyl poděkoval všem přítomným za účast a popřál krásné prázdniny.

Ukončení: 13.58

Zapsal: Jakub Verner

PhDr. Jiří Přibyl, Ph.D.

předseda AS PřF UJEP


